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Złożenie ślubowania przez Macieja 
Kuligowskiego, który uzyskał mandat 
radnego w wyborach uzupełniających, 

odwołanie dotychczasowej skarbnik Aliny 
Kowalskiej i powołanie na tę funkcję 
Moniki Michalskiej, a także zmiany 
budżetowe oraz regulaminu targowiska 
znalazły się w porządku obrad piątej sesji 
rady miejskiej, która odbyła się 19 lipca.

Pierwszą uchwałą podjętą na tej sesji 
była zmiana budżetu. Jak wyjaśniła 
skarbnik A. Kowalska, zmiana wynikła 
z konieczności zapewnienia środków na 
adaptację mieszkania treningowego przy 
ul. Toruńskiej w ramach projektu Centrum 
Usług Społecznych. Niezbędne 23 tys. zł 
przesunięto z wydatków na przebudowę 
mostu na Strudze Młyńskiej w Otorowie. 
Przesunięto również 200 tys. zł z zadania 
„Rozbudowa drogi Inowrocław Solec 
Kujawski oraz Nowa Wieś Wielka 
Leszyce” i przeznaczono je na rozbudowę 
sieci uzdatniania wody w Chrośnie. 
W kolejnym głosowaniu rada zmieniła 
Wieloletnią Prognozę Finansową (WPF), 
o d z w i e r c i e d l a j ą c  w  n i e j  z m i a n y 
w budżecie.

Uzasadniając wniosek o odwołanie 
dotychczasowego skarbnika i powołanie 
nowego burmistrz Adam Michalak 
podkreślił, że jako burmistrz, który ponosi 
dużą odpowiedzialność za gminę, buduje 
zespół i skorzystał z przysługującego mu 
prawa do złożenia wniosku o odwołanie 
skarbnika, którego odwołanie i powołanie 
należy do wyłącznej kompetencji rady 
miejskiej. Rada przychyliła się do wniosku. 
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Rozmowy z PKP
25 lipca w urzędzie odbyły się rozmowy 

władz miasta z przedstawicielami PKP. 
Dotyczyły one przejęcia zabytkowego budynku 
dworca kolejowego. – PKP jest w stanie 
przekazać nam go nawet za darmo, jednak pod 
warunkiem, że w przyszłości w połowie 
budynek będzie musiał być wykorzystany na 
cele komunikacyjne. Musimy więc przemyśleć, 
czy te oczekiwanie będziemy mogli spełnić. 
Obecnie jesteśmy na etapie wykonania operatu 
szacunkowego wyceny tego budynku. Jest to 
niezbędny krok przed podjęciem ewentualnej 
decyzji o przejęciu dworca – poinformował 
burmistrz Adam Michalak.

Spotkanie z wicewojewodą
Na początku sierpnia do Solca przyjechał 

wicewojewoda Michał Koniuch .  Obok 
możliwości osobistego zapoznania się naszych 
włodarzy z przedstawicielem administracji 
rządowej, spotkanie w urzędzie było okazją do 
poruszenia zagadnień istotnych z punktu 
widzenia gminy i urzędu wojewódzkiego. 
Mówiono między innymi o  projekcie 
przebudowy ul. Leśnej i budowie ronda na 
skrzyżowaniu z ul. Ugory i ul. Powstańców. 
Wcześniej Zarząd Dróg Wojewódzkich 
konsultował przygotowywany projekt, do 
którego gmina wniosła drobne poprawki. 
W rozmowie z wicewojewodą przewinął się też 
wątek związany z budową drogi ekspresowej 
S 1 0 ,  a  s z c z e g ó l n i e  z j a z d u  z  n i e j 
i skomunikowaniu z Parkiem Przemysłowym.

Rada seniorów – losowanie
5 sierpnia w sali konferencyjnej urzędu 

odbyło się publiczne losowanie członków do 
Soleckiej Rady Seniorów. Przeprowadzenie 
losowania było konieczne, ponieważ do pracy 
w SRS zgłosiło się dziewiętnaście osób, czyli 
więcej niż zgodnie ze statutem liczy rada 
seniorów. W wyniku losowania wybrano 
piętnastoosobowy skład rady. Na sesji 23 
sierpnia, rada miejska powołała więc radę 
seniorów w następującym składzie: Maria 

M i k o ł a j c z a k ,  B o ż e n a  B e d n a r s k a , 
Małgorzata Michalak, Helena Zaparuch, 
Wiesława Szefke, Ewa Lorenc, Natalia 
Błaszczyk, Józef Łukasik, Teresa Walczak, 
S i g r u n  W o j t k o w i a k ,  R y s z a r d 
Wojciechowski, Barbara Kowalska, Janusz 
Dawid, Teresa Sędzik, Ewa Grochowska.

Pieniądze na opiekę nad dziećmi
„Aktywny rodzic”, „Aktywny maluch” 

i „Pierwszy dzienny opiekun w gminie” to 
n a z w y  r z ą d o w y c h  p r o g r a m ó w 
dofinansowujących opiekę nad dziećmi do lat 3. 
Programy te zaprezentowała wiceminister 
Rodziny,  Pracy i  Poli tyki  Społecznej 
Aleksandra Gajewska, w czasie spotkania 
w urzędzie wojewódzkim. Uczestniczyli w nim 
samorządowcy z regionu, w tym także 
przedstawiciele naszej gminy burmistrz Adam 
Michalak  oraz  Katarzyna Małecka , 
kierownik Referatu Edukacji.

Święto Policji
Z okazji przypadającego 24 lipca Święta 

Policji, burmistrz w czasie spotkania w urzędzie 
wręczył wyróżnienia policjantom z soleckiego 
komisariatu, którzy w ostatnim czasie zasłużyli 
się w zapewnianiu bezpieczeństwa w naszej 
gminie. Byli to asp. Maciej Cabański i asp. szt. 
Krzysztof Marcysiak. Obaj funkcjonariusze 
w wykonując wzorowo swoje obowiązki 
doprowadzili do zatrzymania sprawców 
p r z e s t ę p s t w  k r y m i n a l n y c h  i  o s ó b 
poszukiwanych do odbycia kary pozbawienia 
wolności .  Na ręce nadkom. Tomasza 
Piaseckiego burmistrz przekazał także 
g r a t u l a c j e  d l a  j e g o  w s z y s t k i c h 
podkomendnych.

Zebrania mieszkańców
We wrześniu  odbędą s ię  zebrania 

mieszkańców osiedli i sołectw, podczas których 
zostaną wybrane zarządy osiedli, rady sołeckie 
i sołtysi. Oto terminy tych zebrań: Osiedle 
Leśne – 2 września, godz. 17.00 (sala 
konferencyjna urzędu), Sołectwo Przyłubie – 3 
września, godz. 17.00 (świetlica), Osiedle 
Robotnicze – 5 września, godz. 17.00 (sala 
konferencyjna urzędu), Osiedle Staromiejskie – 
11 września, godz. 17.00 (sala konferencyjna 
urzędu), Sołectwo Otorowo – Makowiska – 12 
w r z e ś n i a ,  g o d z .  1 7 . 0 0  ( ś w i e t l i c a 
„Makowianka”), Osiedle Toruńskie – 16 
września, godz. 17.00 (aula w Szkole 
Podstawowej nr 1), Sołectwo Kujawska – 18 
września, godz. 17.00 (świetlica „Jagódka”), 
Sołectwo Chrośna – 23 września, godz. 17.00 
(świetlica), Osiedle Rudy – 25 września, godz. 
17.00 (świetlica „Makowianka”).

Budżet obywatelski
Harmonogram realizacji Soleckiego 

Budżetu Obywatelskiego 2025 przewidywał, 
że do 13 sierpnia można było zgłaszać projekty 
do SBO. W tym terminie wpłynęło ich 24, 
z czego 11 było projektów inwestycyjnych. 
P e ł n a  l i s t a  z n a j d u j e  s i ę  n a 
www.soleckujawski.pl w zakładce BUDŻET 

OBYWATELSKI. Do 24 września trwa 
weryfikacja projektów, a dzień później zostanie 
o g ł o s z o n a  w s t ę p n a  l i s t a  p r o j e k t ó w 
dopuszczonych i niedopuszczonych do 
głosowania. 9 października poznamy listę 
ostateczną. Od 10 do 22 października odbędzie 
się głosowanie, którego wyniki zostaną 
ogłoszone 30 października.

Najpiękniejsze ogrody
Beata Głowacka (I miejsce), Kazimierz 

Wydrzyński (II) i Jolanta Rossa (III) to 
laureaci gminnej odsłony powiatowego 
konkursu na najpiękniejszy ogród. Pierwsze 
miejsce było premiowane zgłoszeniem do etapu 
powiatowego. Ogród pani Beaty znajduje się na 
Osiedlu Leśnym, a tak się prezentuje. 

W skrócie

Fot. fb/Piotr Głowski

Trwają prace przygotowawcze do realizacji 
projektu zakładającego budowę na soleckim 
odcinku Wisły nabrzeża przeładunkowego 
z zapleczem logistyczno - magazynowym. 
Jeszcze w ubiegłej kadencji gmina podpisała 
dwa listy intencyjne o podjęciu współpracy 
z Baltic Hub Container Terminal, jednym 
z  c z o ł o w y c h  o p e r a t o r ó w  t e r m i n a l i 
kontenerowych, obsługującym Port Gdański 
i z Państwowym Gospodarstwem Wodnym 
Wody Polskie.

19 sierpnia delegacja naszej gminy udała się 
do Warszawy, gdzie w siedzibie PGW Wody 
P o l s k i e ,  w z i ę ł a  u d z i a ł  w  s p o t k a n i u 
zainicjowanym przez solecki samorząd. 
W rozmowach skoncentrowano się na trzech 
z a g a d n i e n i a c h .  P o  p i e r w s z e ,  n a 
uszczegółowieniu działań wynikających 
z podpisanego z Wodami Polskimi listu 
intencyjnego, po drugie - budowie i odbudowie 
ostróg na dolnej Wiśle na odcinku od Solca 
Kujawskiego do ujścia Wisły, i po trzecie – 
o r g a n i z a c j i  p r z e ł a d u n k u  e l e m e n t ó w 
wielkogabarytowych dla projektowanej 

e l e k t r o w n i  j ą d r o w e j  w  K o n i n i e 
z wykorzystaniem przyszłego nabrzeża 
przeładunkowego w Solcu Kujawskim.

W spotkaniu obok Mateusza Balcerowicza, 
wiceprezesa zarządu Wód Polskich i jego 
współpracowników, uczestniczyli posłowie 
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Sesję można śledzić na żywo – 
www.soleckujawski.pl zakładka      
e-sesja. Tam również znajdują się 
materiały archiwalne.

Dokończenie ze str. 1
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Przed głosowaniem nad powierzeniem 
funkcj i  skarbnika M. Michalskiej 
b u r m i s t r z  p o d k r e ś l i ł ,  ż e  m a  o n a 
o d p o w i e d n i e  p r z y g o t o w a n i e 
i wykształcenie oraz kwalifikacje. Wyraził 
też nadzieję, że współpraca będzie bardzo 
dobra i opierająca się na wzajemnym 
zaufaniu. Nowo powołana skarbnik 
p o d z i ę k o w a ł a  z a  d o c e n i e n i e  j e j 
d o t y c h c z a s o w e j  p r a c y  i  a w a n s , 
a ustępującej skarbnik za wieloletnią 
współpracę i  możliwość zdobycia 
d o ś w i a d c z e n i a  p o t r z e b n e g o  d o 
sprawowania tej funkcji: - Dziękuję 
państwu za poparcie i postaram się jak 
najlepiej wykonywać swoje obowiązki.

Zmiana regulaminu targowiska jest 
wyjściem naprzeciw głosom mieszkańców 
i handlujących przy ul. Garbary. Jak 
poinformował Cezary Ball, dyrektor 
Wydziału Utrzymania Miasta, modyfikacja 
ma umożliwić organizację jarmarków, 
kiermaszów, czy tzw. pchlich targów 
w pierwszą i trzecią niedzielę każdego 
miesiąca w okresie od kwietnia do 
października.

W dalszej części Marzanna Szewczyk, 
przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków 
i Petycji przedstawiła uzasadnienie do 
projektu uchwały przekazującej wniosek 
o przyśpieszenie rozpoznania sprawy 
przydziału lokalu mieszkalnego do 
rozpoznania burmistrzowi, gdyż rada nie 
ma kompetencji w tym zakresie.

W wolnych głosach i wnioskach radni 
podjęli następujące tematy: sytuacja 
mieszkańców budynku PKP, który nie 
nadaje  s ię  do  zamieszkania ,  apel 
o  u w z g l ę d n i a n i e  m o n i t o r i n g u  w e 
wnioskach do budżetu obywatelskiego, 
k t ó r y  p r z y d a ł b y  s i ę  p r z y  t a r a c h 
rowerowych koło byłej  Nasycalni 
(Sebastian Mędlewski); określenie 
jasnych kryteriów przyznawania dotacji 

organizacjom pozarządowym w trybie 
pozakonkursowym (Wojciech Elszyn); 
pozyskanie większej kwoty z budżetu Unii 
E u r o p e j s k i e j  n i ż  t o  z a ł o ż o n o 
w  t e g o r o c z n y m  b u d ż e c i e  ( D a w i d 
Konwiński). Odpowiadając na pytania 
burmistrz poinformował, że na pewno 
mieszkańcy z budynku PKP nie zostaną bez 
lokum, a na pytanie o dotacje radny 
otrzyma szczegółową odpowiedź na 
piśmie.

M. Kuligowski podziękował za oddane 
głosy w wyborach uzupełniających. 
Zadek la rowa ł ,  że  będz ie  r adnym 
wszystkich mieszkańców i będzie ich 
dobrze reprezentował. Po czternastu latach 
pracę na stanowisku skarbnika kończy 
A. Kowalska, która również przekazała 
podziękowania. Podziękowała wszystkim, 
z którymi współpracowała. Wymieniła 
wiele inwestycji, które w tym czasie 
zrealizowano, podkreślając, że cieszy się, 
iż w jakiś pośredni sposób miała wpływ, na 
to, jak miasto wygląda dzisiaj.

23 sierpnia odbyła się kolejna sesja. Na 
p o c z ą t e k  b u r m i s t r z  p o p r o s i ł 
o wprowadzenie dwóch punktów do 
porządku obrad. Chodziło o udzielenie 
p o m o c y  fi n a n s o w e j  p o w i a t o w i 
inowrocławskiemu na opracowanie 
dokumentacji budowy drogi i wyznaczenia 
przedstawiciela gminy do Lokalnej Grupy 
Działania „Trzy Doliny”.

P o  p r z e g ł o s o w a n i u  p o r z ą d k u 
uzupełnionego o nowe punkty A. Michalak 
przedstawił sprawozdanie z działalności 
z okres od 15 maja do 30 lipca. W części 
poświęconej inwestycjom poinformował 
o spotkaniu z mieszkańcami ul. Ks. 
J. Pelikanta w celu zaprezentowania 
zakresu zadania oraz zebrania uwag i opinii 
do projektu przebudowy ulicy oraz 
projektu stałej organizacji ruchu. W okresie 
sprawozdawczym rozpoczęto roboty 
brukarskie na odcinku od ul. Polnej do ul. 
Kościelnej. Ponadto w dalszym ciągu trwa 
budowa kanalizacji deszczowej w części 
g r u n t o w e j  u l i c y,  b u d o w a  k a n a ł u 
technologicznego oraz likwidacja kolizji 
teletechnicznych. Powiat Inowrocławski 
przystąpił ponownie do przygotowania 
i ogłoszenia procedury przetargowej na 
wyłonienie wykonawcy opracowania 
programu funkcjonalno-użytkowego dla 
inwestycj i  pn.  „Rozbudowa drogi 
Inowrocław-Solec Kujawski oraz Nowa 
Wieś Wielka-Leszyce”. Zakończono także 
o p r a c o w a n i e  w y t y c z n y c h  w r a z 
z oszacowaniem kosztów dla zadania 
obejmującego modernizację nawierzchni 
parkingu OSP oraz wybudowano ostatni 
o d c i n e k  w o d o c i ą g u  w  u l . 
Wyczółkowskiego i wymieniono siedziska 
na stadionie głównym. W omawianym 
o k r e s i e  p o w s t a ł a  d o k u m e n t a c j a 
p r o j e k t o w o  –  k o s z t o r y s o w a 
zagospodarowania terenów przy ścieżce 
rowerowej w Otorowie w ramach projektu 
obywatelskiego pn. „ReAktywacja”. 
Zakończono ponadto modernizację 
nawierzchni boiska do koszykówki przy 
Szkole Podstawowej nr 4. Burmistrz 
poinformował o trwających pracach 
związanych z tworzeniem planu ogólnego 
o r a z  m i e j s c o w y c h  p l a n ó w 
zagospodarowania  przes t rzennego 
terenów „Garbary - Powstańców-Średnia” 
i „ul. Piotra Skargi – ul. Targowa”. 

W dalszej części sprawozdania była mowa 
o pozostałych sferach działalności gminy 
tj. zamówieniach publicznych, oświacie, 
u t r z y m a n i u  m i a s t a ,  g o s p o d a r c e 
nieruchomościami, pomocy społecznej. Po 
wysłuchaniu sprawozdania radni mieli 
kilka pytań. W. Elszyn zapytał o spotkanie 
w Wodach Polskich dotyczące nabrzeża 
przeładunkowego na Wiśle, a Beata 
Kołota poprosiła o kilka słów na temat 
przebudowy skrzyżowania ulic Leśnej, 
Powstańców, Ugory (piszemy o tym 
w innym miejscu). 

Rada przyjęła strategię rozwoju gminy 
na lata 2023 – 2030+, zmieniła budżet 
i WPF. Jak poinformowała skarbnik 
M. Michalska ogółem zmniejszono 
dochody i wydatki o 1,2 mln zł. Radni 
przychylili się do projektu obniżenia 
s tawki podatku od nieruchomości 
wykorzystywanych w celu zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i odprowadzania 
ścieków z 2 do 1 proc. Pozwoli to, o czym 
mówiła skarbnik, na złagodzenie skutków 
obowiązywania taryf za wodę i ścieki, 
które nie mogą być podwyższone na tyle, 
aby uwzględniły wzrost kosztów po stronie 
ZGK tj. cen energii, płacy minimalnej, 
i n fl a c j i  i t p .  C .  B a l l  p r z e d s t a w i ł 
u z a s a d n i e n i e  p r o j e k t u  u c h w a ł y 
zmieniającej uchwałę z 2022 r. o ustaleniu 
wysokośc i  dop ła ty  do  s t awek  za 
g o s p o d a r o w a n i e  o d p a d a m i  ( 3  z ł 
miesięcznie od mieszkańca). Wtedy 
wystarczało to na pokrycie różnicy między 
opłatą pobieraną od mieszkańców, 
a stawką wynosząca 41 zł. Dzisiaj to już nie 
w y s t a r c z a  n a  p o k r y c i e  k o s z t ó w 
gospodarowania odpadami. Ponieważ 
gmina ma obowiązek pokrycia każdych 
kosztów przewyższających opłaty zebrane 
od mieszkańców, burmistrz zaproponował 
aby nie określać stawki dopłaty. W tej 
sytuacji być może nie będzie konieczności 
podnoszenia stawki za odpady ustalonej 
dla mieszkańców. Ostatecznie rada, po 
dyskusji, przegłosowała uchwałę przy 
trzech głosach wstrzymujących. Zgodziła 
się także na sprzedaż udziałów gminy 
w Kujawsko – Pomorskim Funduszu 
Poręczeń Kredytowych. Z propozycją taką 
wystąpił marszałek województwa, będący 
większościowym udziałowcem funduszu. 
Wartość pięciu udziałów posiadanych 
przez naszą gminę wynosi niespełna 6 tys. 
zł po 1 110,16 za każdy udział.

Poza tym rada zmieniła uchwały 
powołujące komisje rady. Uzupełniono 
składy Komisji Rewizyjnej i Komisji 
Gospodarki i Budżetu. Chęć do pracy 
w obu komisjach zgłosił M. Kuligowski, 
a w komisji gospodarki Anna Filipiak. 
W kolejnych głosowaniach radni ustalili 
skład Soleckiej Rady Seniorów oraz 
zdecydowali o utworzeniu Młodzieżowej 
Rady Miejskiej i uchwalili jej statut, 
a także zmienili statut Centrum Usług 
Społecznych oraz jako przedstawiciela 
w  LGD wskaza l i  Iwonę  Konopę , 
dyrektora wydziału inwestycji.

O tematach poruszonych w punkcie 
wolne głosy i  wnioski  napiszemy 
w następnym numerze.

Nowy radny
i skarbnik
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Solec na starej fotografii (34)

W naszym spacerze po przedwojennym Solcu jeszcze raz zatrzymamy się na rynku. 
Widzimy centralny plac naszego miasta podczas dnia targowego. Pomimo ładnej pogody 
możemy zobaczyć tylko kilkanaście wozów. Przypuszczalnie tego dnia targ cieszył się 
umiarkowanym zainteresowaniem. Oglądając przedwojenny rynek, naszą uwagę mogą 
skupić lampy gazowe, a także, znajdujący się w części centralnej, betonowy słup na ogłoszenia. 
Zaraz przy słupie znajdowało się kiedyś zejście do publicznej toalety. W tle po prawej stronie 
zdjęcia widzimy autobus prywatnej firmy przewozowej Stefana Niewiteckiego, który 
kursował na linii Bydgoszcz – Solec Kujawski. W oddali wyróżnia się bryła kościoła pw. św. 
Stanisława Biskupa i Męczennika już po rozbudowie w 1931 roku. Zdjęcie pochodzi z bogatej 
kolekcji pamiątek po przedwojennym soleckim fotografie, Bronisławie Krügerze, przekazanej 
do Muzeum Solca przez Kazimierza Stępnia.

Kupię, sprzedam, zamienię te trzy 
słowa mogą krótko, a jakże treściwie 
scharakteryzować PCHLI TRAG, którego 
pierwsza odsłona mała miejsce w niedzielę 
18 sierpnia. Po zmianie przez radę miejską 
regulaminu soleckiego targowiska, 
w okresie od 1 kwietnia do końca 
października będzie można w każdą 
pierwszą i trzecią niedzielę miesiąca 
wystawić się na placu przy ul. Garbary, aby 
handlować, tanimi, używanymi rzeczami, 
które są już nam niepotrzebne, a mogą 
znaleźć nabywców.

Galanter ia ,  ks iążki ,  p ły ty,  gry 
komputerowe, filmy, zabawki, wyroby 
d e k o r a c y j n e ,  b i ż u t e r i a ,  a p a r a t y 
fotograficzne, instrumenty muzyczne, 
rekwizyty wojskowe, drobne rękodzieło, 
przedmioty kolekcjonerskie, odzież 
i wszystko inne, co mieści się pod pojęciem 
staroci, będzie mogło być wystawiane na 
s to iskach.  Wykluczone  są  towary 
n ie lega lne ,  n iebezpieczne ,  ż rące , 
o  n i e p r z y j e m n y m  z a p a c h u  o r a z 

niedopuszczone do handlu i ekspozycji na 
podstawie przepisów prawa. Handel 
odbywa na podstawie regulaminu 
targowiska i podlega opłacie targowej. Za 
targowanie: z ręki, z kosza, ze skrzynki 
płacimy 10 zł dziennie, z samochodów 
osobowych - 30 zł, z innych pojazdów 
i przyczep - 35 zł. Opłatę targową pobiera 
pracownik urzędu w dniu targowym 
gotówką. Opłatę można wnieść także 
wcześniej, przelewem na rachunek 
bankowy gminy, z adnotacją „opłata 
targowa”. W dniu kiedy pojawimy się na 
t a r g o w i s k u  w y s t a r c z y  o k a z a ć 
pracownikowi urzędu dowód wpłaty bądź 
przelewu.

Na pierwszym pchlim targu pojawiło 
się kilkoro handlujących, w tym grupa 
uczniów. Jak podkreślił burmistrz Adam 
Michalak, to między innymi z myślą 
o krzewieniu przedsiębiorczości wśród 

Pierwszy
pchli targ

młodych solecczan, powstał pomysł 
zorganizowania pchlego targu. Kolejne 
dni, w których można przyjść na plac 
targowy przy ul. Garbary chcąc coś 
sprzedać, bądź kupić to 1 i 15 września oraz 
6 i 20 października. Zawsze od 7.00 do 
15.00.

Dokończenie ze str. 2
Piotr Głowski, przewodniczący sejmowej stałej 
podkomisji ds. żeglugi śródlądowej i Norbert 
Pietrykowski, członek tejże podkomisji, 
przedstawiciele spółki PGE PAK Energia 
Jądrowa S.A., a także burmistrz Adam 
Michalak, Iwona Konopa, dyrektor Wydziału 
Inwestycji i  Planowania Przestrzennego 
i Mirosław Gębski, ekspert pilotujący prace 
związane z projektem nabrzeża.

- Powstanie nabrzeża jest uwarunkowane 
drożnością Wisły, czyli powstaniem ostróg na 
dolnym jej odcinku. Projekt znajduje się też 
w Krajowym Programie Żeglugowym, ale jak 
wiadomo, wszystko rozbija się o pieniądze. 
Najpierw muszą zapaść decyzje na szczeblu 
rządowym. Jeszcze moja poprzedniczka 
zarezerwowała w budżecie 195 tys. zł na 
opracowanie koncepcji zagospodarowania 
nabrzeża, ja również na razie dałem zielone 
światło – zaznaczył burmistrz.

Omówienie zagadnień dotyczących 
nabrzeża przeładunkowego tj. wspomnianej 
budowy i odbudowy ostróg, a także przeładunku 
e l e m e n t ó w  w i e l k o g a b a r y t o w y c h  d l a 
projektowanej elektrowni jądrowej w Koninie, 
znalazły się w planach pracy Komisji 
Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej na 
jej wrześniowe posiedzenie.

Rozmowy
o nabrzeżu
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W  Ś w i ę t o  Wo j s k a  P o l s k i e g o 
obchodzone 15 sierpnia w rocznicę Bitwy 
Warszawskiej, która rozegrała się w 1920 
r., wspominamy zwycięską walkę polskich 
żołnierzy z bolszewikami. Oddajemy hołd 
wszystkim poległym za ojczyznę.

P o  m s z y  ś w i ę t e j  o d p r a w i o n e j 
w kościele Św. Stanisława, o wydarzeniach 
sprzed 104. lat opowiedział Rafał Kubiak, 
dyrektor soleckiego muzeum, a Ryszard 
Głuszec ,  emerytowany wojskowy, 
o d c z y t a ł  a p e l  p o l e g ł y c h . 
W uroczystościach uczestniczyła także 
delegacja Ruchu Narodowego Bydgoszcz, 
której przedstawicielka odczytała list od 
wicemarszałka Sejmu RP Krzysztofa 
Boska.

Po złożeniu wiązanek pod Pomnikiem 
Niepodległości, uczestnicy uroczystości 
udali się do JuraParku, gdzie posadzono 
dąb upamiętniający admirała Józefa 
Unruga, legendarnego współtwórcę 
polskiej marynarki wojennej oraz dowódcę 
obrony Helu we wrześniu 1939 r. Kilka 
słów o nim podczas rocznicowych 
uroczystości przekazała Katarzyna 
Rodziewicz ,  obecna  właśc ic ie lka 
rodzinnego domu admirała i twórczyni 
oraz opiekunka muzeum poświęconego 
pamięci J. Unruga. Z kolei burmistrz Adam 

Michalak mówił o dumie z polskiego 
munduru i wielkiej roli, jaką mają do 
spe łn i en ia  rodz ice  w  k rzewien iu 
patriotyzmu u swoich dzieci. Oprawę 

muzyczną podczas uroczystości zapewniła 
orkiestra soleckiej OSP.

W sierpniu upamiętniliśmy także 
r o c z n i c ę  w y b u c h u  P o w s t a n i a 
Warszawskiego (1 sierpnia). Tego dnia 
o 17.00, w godzinę rozpoczęcia walki 

w 1944 r., zawyły syreny, a delegacje 
z łożyły  wiązanki  pod  pomnikiem 
Żołnierzy Armii Krajowej. Z kolei 31 
sierpnia w Dzień Solidarności i Wolności, 
ustanowionego na pamiątkę porozumień 
sierpniowych podpisanych w 1980 r., co 
u m o ż l i w i ł o  p o w s t a n i e  N S Z Z 
„Solidarność”, delegacje udadzą się pod 
obelisk znajdujący się na Skwerze 
Solidarności. Zbiórka przed urzędem 
o 10.50.

Trzy sierpniowe
rocznice

Na 30 wiat śmietnikowych znajdujących 
się przy budynkach wielorodzinnych, 
skontrolowanych w lipcu br., w 13 z nich, 
wynik był niezadowalający. Jak informują 
pracownicy Wydziału utrzymania Miasta, 

segregacja odpadów jest daleka od ideału. 
O ile w kontenerach przeznaczonych na 
f rakc je  podlega jące  obowiązkowej 
segregacji (metale i tworzywa sztuczne, 
papier, szkło, bioodpady) faktycznie 
znajdują się takie odpady, to w kontenerach 
przeznaczonych na odpady zmieszane 
znajduje  s ię  już  wszystko,  łącznie 
z odpadami podlegającymi segregacji. 
Stwierdzono zarówno pojedynczo wrzucone 
odpady, np. plastikowe butelki czy kartony 
jak i całe worki, w których znajdują się 
opakowania szklane, plastikowe, tekturowe 
z g r o m a d z o n e  r a z e m  z  o d p a d a m i 
zmieszanymi. 

Na tej podstawie można wysnuć niezbyt 
optymistyczny wniosek - część gospodarstw 
domowych w blokach w ogóle  n ie 
p rzes t rzega  obowiązku  segregac j i . 
W konsekwencji, na wiatach śmietnikowych, 

Kto źle
segreguje

Również o 10.50 przed urzędem, 
wyznaczono zbiórkę delegacji, które będą 
uczestniczyły 1 września w obchodach 
wybuchu II wojny światowej. Udadzą się 
one na cmentarz przy kościele Św. 
Stanisława, gdzie pod Mogiłą Zbiorową 
Pomordowanych w 1939 r. złożą kwiaty 
i zapalą znicze. Tego dnia włączona będzie 
też syrena alarmowa. Burmistrz zarządził 
flagowanie budynków użyteczności 
publicznej i ulic od31 sierpnia do 
1 września.

w których kontrola wykazała największe 
nieprawidłowości, zamieszczono tablice 
ostrzegawcze.

Jak wyjaśnia WUM, ustawa regulująca 
gospodarkę odpadami komunalnymi nakłada 
na burmistrza obowiązek karania za 
nieprzestrzeganie obowiązku segregacji, 
poprzez zastosowanie podwyższonej stawki 
opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi za każdy miesiąc, w którym 
stwierdzi się nieprawidłowości. Zgodnie 
z obowiązującą uchwałą rady miejskiej, 
stawka podwyższona stanowi trzykrotność 
stawki podstawowej (wynoszącej 38) zł, 
czyli aż 114 zł od osoby miesięcznie. 

W wypadku zabudowy wielorodzinnej 
(spółdzielnie i wspólnoty mieszkaniowe) 
wszyscy mieszkańcy odpowiadają solidarnie 
za brak segregacji. Dlatego prosimy 
o przestrzeganie zasad segregacji odpadów. 
P o w t a r z a j ą c e  s i ę  p r z y p a d k i 
nieprawidłowego segregowania odpadów 
komunalnych skutkować będą nałożeniem 
podwyższonej opłaty.
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Soleckie Centrum Kultury

Przez całe lato przy Soleckim Centrum 
Kultury i nie tylko odbywało się szereg 
wakacyjnych wydarzeń dedykowanych 
mieszkańcom Solca Kujawskiego. Były 
wśród nich: „PRZYSTAŃ” – to cykl imprez 
organizowanych przez SCK na parkingu 
przy centrum, a były to wspólne zabawy 
i koncerty: z Zespołem „Etna”, imprezka 
z DJ „Stranz”, zabawa taneczna z DJ 
Zacnym oraz z DJ Marcinem, na Dniach 
Wisły bawiliśmy się z Zespołem „Klipper” 
i  Dominiką Cieślak,  wysłuchaliśmy 
koncertu Zespołu Elektrio, a na soleckim 
rynku wystąpili: Kingska / Kordan / Malczi, 
Edzio Rap, Jemjayka i DJ Rajmondo. 

„Przystaniowe” działania wspierała Firma 
Rücken Sp. z o.o. za co SCK składa 
serdeczne podziękowania.

Pomysły na tegoroczne wydarzenia 
krążył również wokół sportu i Olimpiady. 

Lato
szybko mija

Razem ze Stowarzyszeniem Rezerwat 
Kultury i Serdeczności, SCK zrealizowało 
szereg wydarzeń sportowych, pod wspólną 
nazwą „IGRZYSKA Z KULTURĄ”. A były 
t o :  T u r n i e j  T e n i s a  S t o ł o w e g o 
zorganizowany we współpracy z UKS TOP, 
pokaz Klubu Karate Kyokushin, występ 
Grupy Tanecznej Wolf Team z Dance Studio 
„ W O L F ” ,  z a w o d y  w  b i e g a n i u  – 
zorganizowane z Nessi Time i Soleckimi 
Biegaczami, Zawody Kolarskie – które 
przeprowadził Klub Turystów Rowerowych 
Torpedo, były Turnieje Piłki Nożnej 
zorganizowane z soleckimi klubami: MUKS 
Wisełka i KS Unia, Turniej Badmintona we 
współpracy z MLKS - Sekcja Badmintona, 
SCK zorganizowało dla najmłodszych 
pierwsze w Solcu Zawody Hobby Horse, zaś 
wspólnie z MUKS Tie Break zaprosiło na 
Turniej Piłki Plażowej, zaś Kurkowe 
Bractwo Strzeleckie zorganizowało Turniej 
Strzelecki.

W trakcie tych „soleckich igrzysk” 
miały więc okazję zaprezentować się 
wszystkie rodzime kluby sportowe. SCK 
składa raz jeszcze serdeczne podziękowania 
wszystkim klubom i ich trenerom za pomoc 
i zaangażowanie, dzięki którym udało się 
przeprowadzić wszystkie konkurencje.

Zadanie IGRZYSKA z KULTURĄ 
zostało wsparte ze środków Urzędu 
Miejskiego w Solcu Kujawskim oraz 
Przedsiębiorstwa Drobiarskiego DROBEX 
Sp. z o.o. Centrum Kultury dziękuje 
również firmom, które wsparły wakacyjne 
działania Stowarzyszenia Rezerwat Kultury 

i Serdeczności i Soleckiego Centrum 
Kultury,  a  były to:  LSV Technika, 
R E M O N D I S  B y d g o s z c z  S . A . , 
Przedsiębiorstwo Wielobranżowe ALJOT 
Sp. z o.o., Restauracja S.p.o.k.o., ACTIVE 
PLANET, Centrum Optyczno-Okulistyczne 
F i l i a  w  So lcu  Ku jawsk im,  Wodne 
Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe, Ośrodek 
Sportu i Rekreacji, Ochotnicza Straż 
Pożarna i Pizzeria Twoje Smaki.

SCK zaprosiło również młodzież do 
w s p ó ł t w o r z e n i a  K U LT U R A L N E J 
PRZESTRZENI MŁODYCH. Dzięki 
ankietom, wypełnionym przez młodych 
solecczan można było odpowiedzieć na 
zgłoszone oczekiwania.

Wakacyjna przerwa była również 
czasem półkolonii i warsztatów. SCK 
zorganizowało dwa turnusy tematycznych 
półkolonii:  „Wakacje na farmie” oraz 
„Wakacje na fali”. W każdym wakacyjnym 
tygodniu odbywały się również warsztaty, na 
k tórych można było  zdobyć cenne 
umiejętności manualne, nauczyć się czegoś 
nowego lub po prostu miło spędzić czas przy 
grach lub w kinie. 

Już niebawem w Soleckim Centrum 
Kultury ruszają sekcje. Z najnowszą ofertą 
będzie można zapoznać się (i zapisać) już 
niebawem. 19 września br. będzie DNIEM 
DRZWI OTWARTYCH, podczas których 
zostanie zaprezentowana oferta zajęć 
w SCK. To również okazja do zapoznania się 
i rozmów z instruktorami. A zatem drodzy 
rodzice i dzieci – rezerwujcie ten dzień na 
odwiedziny w SCK!

Bilety do nabycia w kasie SCK, przez 
www.sck-solec.com oraz kupbilecik.pl. 
Szczegóły  i  opis  wydarzenia  na 
www.sck-solec.com oraz Fb SCK.

Bilety do nabycia: w kasie Soleckiego 
Centrum Kul tury,  na  www.sck-
solec.com, www.kupbilecik.pl oraz 
biletyna.pl.

Fot. B. Pelikant
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Wydawca dwutygodnika: 

Urząd Miejski, ul. 23 Stycznia 7, 

86-050 Solec Kujawski.

Tel. 52 - 387 - 01 - 32

e-mail: rzecznik@soleckujawski.pl

Redaguje Zbigniew Stefański.

Druk:                     Józef Śmigaj,

Solec Kujawski.

Sport i rekreacja

Stowarzyszenie  na  rzecz  Osób 
Niepełnosprawnych, Środowiskowy Dom 
S a m o p o m o c y  i  G m i n n a  K o m i s j a 
R o z w i ą z y w a n i a  P r o b l e m ó w 
Alkoholowych organizują II Integracyjny 
Konkurs Latawców, którego celem jest 
integracja społeczna, popularyzacja 
modelarstwa i zawodów latawcowych, 
rozwój  umieję tności  manualnych, 
k o n s t r u k t o r s k i c h ,  p l a s t y c z n y c h , 
pobudzanie wyobraźni twórczej dzieci, 
młodzieży osób niepełnosprawnych a także 
promocja zdrowego i aktywnego stylu 
życia. Konkurs skierowany jest do uczniów 
s o l e c k i c h  s z k ó ł ,  d o r o s ł y c h  o s ó b 

niepełnosprawnych oraz pozostałych 
mieszkańców Solca Kujawskiego.

Organizatorzy zapraszają chętnych na 
warsztaty budowy latawców na 12 
września w godz. 16.30 – 18.00 do 
budynku Środowiskowego Domu 
Samopomocy przy ul. 29 listopada 10, 
podczas których zainteresowani (dzieci 
szkolne,  mieszkańcy)  będą mogl i 
własnoręcznie zbudować latawce – 
zapewnione niezbędne materiały i pomoc 
specjalistów - soleckich pasjonatów lotów 
itp. oraz pracowników ŚDS.

Zapraszamy do udziału w konkursie, 
który zaplanowano na 19 września, godz. 
10.00 w stanicy WOPR ,,Salina”. 
Szczegóły na temat konkursu oraz karta 
z g ł o s z e n i o w a  w  r e g u l a m i n i e 
z a m i e s z c z o n y m  n a 
www.soleckujawski.pl/wydarzenia. 
Można tez pytać pod numerem tel. 52 387 
87 12.

Integracyjny
konkurs

Fot. Pixabay

Letnie
zgrupowania

W lipcu i sierpniu kompleks Ośrodka 

Sportu i Rekreacji na swoje zgrupowania 
szkoleniowe wybrało sześć klubów. Były 

to grupy młodzieżowe, w większości 
uprawiających piłkę nożną. W jednym 
wypadku do naszego miasta przyjechali 
zawodnicy grający w badmintona, 
w  k o l e j n y m  t r e n u j ą c y  p ł y w a n i e . 

W wypadku badmintonistów była to kadra 
Kujawsko – Pomorskiego Okręgowego 
Związku Badmintona, w pozostałych była 
to młodzież ze Sławna, Mogilna, Krzaków 
C z a p l i n k o w s k i c h ,  K o ź m i n a 
Wielkopolskiego i Iławy.

Kalendarz
imprez

Mecz IV ligi piłki nożnej: Unia Solec 
Kujawski – Unia Wąbrzeźno, 31 sierpnia 
(sobota), godz. 14.00, stadion OSiR; Mecz 
piłki nożnej trampkarzy: Wisełka Solec 
Kujawski – MUKS Zawisza Bydgoszcz, 1 
września (niedziela), godz. 11.00, boisko 
boczne; Mecz piłki nożnej młodzików: 
Wisełka Solec Kujawski – Krajna Sępólno 
Krajeńskie, 1 września (niedziela), godz. 
17.00, boisko boczne; Mecz piłki nożnej 
trampkarzy: Unia Solec Kujawski – Znicz 
Rojewo, 7 września (sobota), godz. 10.00, 
boisko boczne; Mecz piłki nożnej 
juniorów młodszych: Wisełka Solec 
Kujawski – Zootechnik Kołuda Wielka, 7 
września, sobota, godz. 13.00, boisko 
boczne; Mecz piłki nożnej młodzików: 
Unia Solec Kujawski – Polonia Bydgoszcz, 

8 września, niedziela, godz. 15.00, boisko 
boczne; Mecz piłki nożnej młodzików: 
Wisełka Solec Kujawski – Chemik 
Bydgoszcz, 14 września (sobota), godz. 
12.00, boisko boczne; VIII Bieg Najeżony 
Przeszkodami „Jeżyk”, 14 września 
(sobota), godz. 13.00, Leśnictwo Rudy; 
Mecz piłki nożnej trampkarzy: Wisełka 
Solec Kujawski – Grom Osie, 14 września 
(sobota), godz. 14.00, boisko boczne; 
Mecz IV ligi piłki nożnej: Unia Solec 
Kujawski – Lech Rypin, 15 września 
(niedziela), godz. 17.00, stadion OSiR; 
Mecz piłki nożnej trampkarzy: Unia 
Solec Kujawski – Kolorowi Krusza 
Zamkowa, 22 września (niedziela), godz. 
11.00, boisko boczne; V Solecki Rajd 
Rowerowy z okazji Światowego Dnia bez 
samochodu, 22 września (niedziela), 
godz. 17.00, dworzec PKP; Krajowy 
Turniej Badmintona, 28 – 29 września, 
godz. 9.00, hala OSiR; Mecz A klasy piłki 
nożnej seniorów: Unia II Solec Kujawski 
– Gwiazda Bydgoszcz, 29 września 
(niedziela), godz. 14.00, stadion OSiR.



Również w tym roku strzelnica 
S o l e c k i e g o  B r a c t w a  K u r k o w e g o 
w  P r z y ł u b i u  b y ł a  a r e n ą  p i k n i k u 
strzeleckiego, który odbył się 17 sierpnia 
z okazji  Święta Wojska Polskiego. 
K o n k u r e n c j e  s t r z e l e c k i e  b y ł y 
przygotowane i dla dorosłych i dla dzieci. 
Karabinek sportowy, pistolet i wiatrówka 
to broń, z której można było skorzystać. 
Chętnych nie zabrakło. Do tego pyszna 
grochówka, dmuchana zjeżdżalnia dla 
dzieci i sobotnie popołudnie można uznać 
za udane. 

Piknik
strzelecki

Na początek było oficjalne otwarcie 
czwartego pikniku strzeleckiego.

Przed oddaniem strzału konieczny 
był instruktaż - jak użyć broni, aby było 
bezpiecznie.

Potem można było sprawdzić wyniki.

Na koniec najprzyjemniejsza chwila 
- odbiór nagród.

Swoje stoisko zaprezentowała Straż 
Graniczna.

Tydzień po pikniku strzeleckim, na 
strzelnicy soleckiego Kurkowego Bractwa 
Strzeleckiego w Przyłubiu odbyła się 
jubileuszowa uroczystość, na którą zjechali 
bracia kurkowi z Okręgu Bydgoskiego 
Zjednoczenia Kurkowych Bractw Strzeleckich 
Rzeczypospolitej Polskiej, który świętował 
stulecie istnienia. Obok braci kurkowych do 
Przyłubia przyjechal i  przedstawiciele 
samorządów, w których działają bractwa, w tym 
również włodarze naszej gminy – burmistrz 
Adam Michalak i jego zastępca Kinga 
Rubaszewska.

Po odśpiewaniu polskiego hymnu oraz 
hymnu bractw kurkowych głos zabrał 
Krzysztof Larski, prezes okręgu bydgoskiego, 
który przybliżył działalność bractw kurkowych. 
Więcej o historii, w tym dziejach soleckiego 
bractwa mówił brat Michał Rygol. Zasłużeni 
bracia otrzymali brackie odznaczenia. 
Z soleckiego bractwa byli to bracia Jarosław 
Gronowski, Michał Rygol i Jan Zajkowski. 
Jeszcze w ramach części oficjalnej obchodów 
przybyli goście przekazali gratulacje na ręce 

prezesa okręgu. W okolicznościowym 
g r a w e r t o n i e  b u r m i s t r z  p o d k r e ś l i ł 
zaangażowanie w pielęgnowanie tradycji 
i wartości patriotycznych, a także działań 
s t a n o w i ą c y c h  w a ż n y  e l e m e n t  ż y c i a 
kulturalnego i społecznego naszego regionu. 
Kultywowanie tradycji strzeleckich oraz 
wspieranie integracji lokalnej społeczności 
zasługują na najwyższe uznanie. Później 
zarówno bracia kurkowi, jak i pozostali 
uczestnicy uroczystości udali się na strzelnicę, 
gdzie toczyły się zawody.

A jako że bracka impreza nie może obejść 
się bez salutu honorowego, nie inaczej było 
i tym razem. Nad strzelnicą rozległa się 
artyleryjska palba oddana z moździerzy 
wiwatowych.

Bracki
jubileusz



„Odeszłaś cicho bez słów pożegnania.
Tak jakbyś nie chciała swym odejściem smucić…

tak jakbyś wierzyła w godzinę rozstania,
że masz niebawem z dobrą wieścią wrócić.”

Ks. Jan Twardowski

Składamy serdeczne podziękowania Rodzinie, Przyjaciołom, Sąsiadom, Delegacjom 
Solmed sp. z o.o., Centrum Usług Społecznych, Ochronce Sióstr Służebniczek

za waszą obecność i odprowadzenie na miejsce wiecznego spoczynku
naszej Mamy

Śp. Heleny Sulżyckiej

Za modlitwę, kwiaty i znicze oraz słowa wsparcia
dziękują Córki i Synowie

Pani Iwonie Man wyrazy szczerego 
współczucia z powodu zgonu

Ojca

składają

Koledzy i koleżanki ze Szkoły 
Podstawowej nr 4 w Solcu Kujawskim

Koleżance Jolancie Sucharze 
najszczersze kondolencje

z powodu śmierci 

Mamy

składają

Dyrekcja i pracownicy Centrum Usług 
Społecznych i Warsztatu Terapii 
Zajęciowej w Solcu Kujawskim

Pani Katarzynie Karłowskiej wyrazy 
szczerego współczucia  z powodu zgonu

Teścia

składają

Koledzy i koleżanki ze Szkoły 
Podstawowej nr 4 w Solcu Kujawskim

Pani Karinie Kacprzak serdeczne 
wyrazy współczucia z powodu śmierci

Mamy

składają

Dyrekcja i współpracownicy z Zespołu 
Szkół Ogólnokształcących

i Zawodowych  w Solcu Kujawskim

„Nie umiera ten, kto trwa w pamięci żywych”

Z głębokim żalem przyjęliśmy 
wiadomość o śmierci naszej Koleżanki, 

słuchaczki Uniwersytetu Trzeciego Wieku

Janiny Wójtowicz

Przepełnieni smutkiem przekazujemy 
Rodzinie ogromne wyrazy współczucia

 
SŁUCHACZE UNIWERSYTETU 

TRZECIEGO WIEKU WSG 
Filii w Solcu Kujawskim 

wraz z dyrektorem i pracownikami 
Biblioteki Publicznej 

Z nieukrywanym smutkiem
i niedowierzaniem przyjęliśmy 

wiadomość o śmierci
naszej wieloletniej koleżanki 

Śp. Iwony 
Batkowskiej

 
Była wyjątkową osobą, oddaną swoim 

obowiązkom i życiu zawodowemu.
Nie przypuszczaliśmy, że przyjdzie nam 

pożegnać się tak szybko. Rodzinie 
najszczersze kondolencje i słowa otuchy 

w tym trudnym czasie

składają

Właściciele, zarząd i pracownicy
P.D. DROBEX Sp. z o.o.

w Solcu Kujawskim

POLIMEX-PROFIL, firma zajmująca się 
profesjonalnym cięciem pianki dla przemysłu 
materacowego i meblowego poszukuje 
pracowników na stanowiska:

Operatora CNC – maszyna do cięcia 
konturowego

Wymagania: 
üMile widziane osoby z doświadczeniem 

w pracy na maszynach CNC. Nie jest to jednak 
warunek konieczny. Możliwość przyuczenia do 
samodzielnej pracy jako operator CNC,

üUmiejętność pracy w zespole,
üZ a a n g a ż o w a n i e  w  p r a c ę  i  c h ę ć 

doszkalania,
üGotowość do podjęcia pracy w systemie 

zmianowym.
Zakres obowiązków:
üO b s ł u g a  m a s z y n  s t e r o w a n y c h 

numerycznie,
üNadzór nad przebiegiem cięcia i kontrola 

wyciętych detali.
üUtrzymanie czystości  i  porządku 

w obrębie stanowiska pracy.
Pomocnika operatora/ pomocnika 

produkcji
Wymagania: 
üWyksz ta łcen ie  na  poz iomie  min 

zasadniczym lub zawodowym,
üUmiejętność pracy w zespole,

Jest praca

Wylęgarnia drobiu Drobex-Agro Spółka z 
o.o. z siedzibą w Makowiskach zajmująca się 
produkcją jednodniowych piskląt kurzych typu 
brojler poszukuje: 

- pracowników produkcyjnych,
- pracowników działu utrzymania ruchu 

(praca zmianowa).
Osoby zainteresowane prosimy o kontakt 

pod numerem telefonu: 509-796-395. 

mmm

üSumienność i obowiązkowość,
üZ a a n g a ż o w a n i e  w  p r a c ę  i  c h ę ć 

doszkalania,
üGotowość do podjęcia pracy w systemie 

zmianowym.
Zakres obowiązków:
üUmiejętność pracy zespołowej. 
üPomoc przy produkcj i  w zespole 

z operatorem CNC,
üPomoc na produkcji inna,
üPakowanie detali w folię zabezpieczającą,
üOdpowiednie oznaczenie detali według 

dokumentacji,
üUtrzymanie  czystości  i  porządku 

w obrębie stanowiska pracy.

Miejsce pracy Solec Kujawski.

Z wielkim smutkiem przyjęliśmy wiadomość o śmierci naszej Koleżanki

Janiny Wójtowicz

Rodzinie Zmarłej najszczersze kondolencje składa
Zarząd Związku Nauczycielstwa Polskiego w Solcu Kujawskim

 „Umarłych wieczność dotąd trwa,
Dokąd pamięcią im się płaci”

Składamy serdeczne podziękowanie 
Rodzinie, Przyjaciołom, Sąsiadom
i wszystkim, którzy towarzyszyli

w ostatniej drodze

Śp. Heleny Tomczyk

Pogrążona w smutku Rodzina



Do  15 września można złożyć wniosek 
o przyznanie stypendium szkolnego na rok 
szkolny 2024/2025.

Stypendia szkolne na podstawie dyspozycji 
art. 90b ustawy z dnia 7 września 1991 roku 
o systemie oświaty (Dz. U. z 2024 r., poz. 750 ze 
zm.) przysługują:

1 )  u c z n i o m  s z k ó ł  p u b l i c z n y c h , 
niepublicznych i niepublicznych szkół 
artystycznych o uprawnieniach publicznych 
szkół artystycznych oraz słuchaczom kolegiów 
pracowników służb społecznych – do czasu 
ukończenia kształcenia, nie dłużej jednak niż do 
ukończenia 24 roku życia; 

2 )  w y c h o w a n k o m  p u b l i c z n y c h 
i niepublicznych ośrodków rewalidacyjno-
wychowawczych - do czasu ukończenia 
realizacji obowiązku nauki;  

Warunkiem otrzymania pomocy materialnej 

w postaci stypendium szkolnego jest spełnienie 
kryterium dochodowego. Kryterium to jest 
spełnione, gdy dochód netto na osobę w rodzinie 
uzyskany w miesiącu poprzedzającym złożenie 
wniosku nie przekroczy kwoty 600 zł., 
natomiast od stycznia 2025 roku kwoty 823 zł.

Osoby zainteresowane otrzymaniem 
pomocy stypendialnej i spełniające powyższe 
kryteria składają wnioski do Burmistrza Solca 
Kujawskiego (Urząd Miejski, ul. 23 Stycznia 7) 
nie później niż do 15 września danego roku 
szkolnego (w przypadku uczniów i słuchaczy 
szkół, w których zajęcia dydaktyczno-
wychowawcze rozpoczynają się w pierwszym, 
powszednim dniu lutego – do dnia 15 lutego 
danego roku szkolnego, a w przypadku 
słuchaczy kolegiów pracowników służb 
społecznych do 15 października danego roku 
szkolnego).

Na podstawie art. 53 ustawy z dnia 12 marca 
2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy 
w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 
tego państwa, świadczenia pomocy materialnej 
o charakterze socjalnym tj. stypendium szkolne 
i zasiłek szkolny przysługuje również uczniom - 
obywatelom Ukrainy, których pobyt na 
terytorium Rzeczypospolitej Polskiej jest 

uznawany za legalny. Druki wniosków można 
pobierać w Urzędzie Miejskim, ul. 23 Stycznia 
7 – punkt informacji lub ze strony internetowej 
urzędu. Wnioskodawcami mogą być:

-  rodzice lub opiekunowie prawni 
ucznia/słuchacza,

- pełnoletni uczeń/słuchacz samodzielnie,
- dyrektor szkoły, kolegium pracowników 

służb społecznych lub ośrodka, o którym mowa 
w art. 90b ust. 3 pkt.2.

Do wniosku o przyznanie stypendium 
szkolnego należy dołączyć dokumenty 
potwierdzające wysokość osiągniętych 
dochodów.

Kontakt telefoniczny w przypadku 
ewentualnych pytań dotyczących wypełnienia 
wniosku o przyznanie stypendium szkolnego: 
52 387-01-20.

W  t y m  r o k u  p o m o c ą  w  f o r m i e 
dofinansowania zakupu podręczników, 
w  r a m a c h  r z ą d o w e g o  w s p a r c i a  d l a 
niepełnosprawnych uczniów na zakup 
podręczników oraz materiałów edukacyjnych 
i ćwiczeniowych w roku szkolnym 2024/2025, 
obejmuje się uczniów:

- słabowidzących,
- niesłyszących,
- słabosłyszących,
- z niepełnosprawnością intelektualną 

w stopniu lekkim,
- z niepełnosprawnością ruchową, w tym 

z afazją,
- z autyzmem, w tym z zespołem Aspergera,
- z niepełnosprawnością intelektualną 

w stopniu umiarkowanym lub znacznym,
- z niepełnosprawnościami sprzężonymi, 

w przypadku gdy są to niepełnosprawności 
spośród wymienionych powyżej,

posiadających orzeczenie o potrzebie 
kształcenia specjalnego wydane przez 
pub l i czną  po radn i ę  p sycho log i czno -
pedagogiczną.

Pomoc dotyczy dofinansowania zakupu 
podręczników zarówno do kształcenia ogólnego 
jak i zawodowego, w obu przypadkach również 
podręczników do kształcenia specjalnego, 
a także materiałów edukacyjnych.

ü Pomoc w formie dofinansowania zakupu 
podręczników do kształcenia ogólnego, 
materiałów edukacyjnych do kształcenia 
ogólnego oraz materiałów ćwiczeniowych, jest 
udzielana uczniom uczęszczającym w roku 
szkolnym 2024/2025 m.in. do :

1) branżowej szkoły I stopnia, 
2) branżowej szkoły II stopnia,
3) liceum ogólnokształcącego, 
4) technikum.

ü Pomoc w formie dofinansowania zakupu 
materiałów edukacyjnych, do kształcenia 
zawodowego, jest  udzielana uczniom, 
uczęszczającym w roku szkolnym 2024/2025 
m. in. do: 

1) branżowej szkoły I stopnia, 
2) branżowej szkoły II stopnia,
3) technikum.
Pomoc w formie dofinansowania zakupu 

p o d r ę c z n i k ó w  p r z y s ł u g u j e  u c z n i o m 
niepełnosprawnym bez względu na dochód – do 
wniosku należy dołączyć kopię orzeczenia 
o potrzebie kształcenia specjalnego.

Wnioski o przyznanie dofinansowania na 
zakup podręczników wraz z niezbędnymi 
dokumentami można składać do 9 września 
2024 r. do dyrektora szkoły, do której uczeń 
będzie uczęszczał w roku szkolnym 2024/2025.

Stypendium
szkolne

Wsparcie dla uczniów
niepełnosprawnych

Tr w a  r e k r u t a c j a  d o  X X I V e d y c j i 
Szlachetnej Paczki. - Konkretny człowiek lub 
Rodzina w potrzebie – dzięki spotkaniu z Tobą – 
będą mogli otrzymać nie tylko niezbędne 

wsparcie materialne,  ale także uwagę 
i poczucie, że jest dla kogoś ważny.  Będą mieli 
szansę, by zmienić swoje życie. A to wszystko 
z a c z y n a  s i ę  o d …  p o d j ę c i a  d e c y z j i 
o zaangażowaniu w tę dobrą robotę. To może 
być też Twoja decyzja. Zmieniaj z nami świat na 
dobre - zgłoś się do wolontariatu w Szlachetnej 
Paczce: https:/ /www.superw.pl/zostan-
wolontariuszem-paczki. Czekamy na Ciebie! - 
tak zachęca Renata Szneider ,  l iderka 
Szlachetnej Paczki w Solcu Kujawskim.

Wolontariusze
poszukiwani

. . . t o  s y s t e m  i n f o r m a t y c z n y  K a s y 
Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego 
udostępniany w przestrzeni publicznej za 
pośrednictwem sieci Internet, dedykowany dla 
ubezp ieczonych  w  KRUS:  ro ln ików, 
małżonków ro ln ików i  domowników, 
podlegających ubezpieczeniu społecznemu 
rolników lub ubezpieczeniu zdrowotnemu oraz 
cz łonków ich  rodz in  zg łoszonych  za 
pośrednictwem KRUS do ubezpieczenia 
zdrowotnego .  Jak  in formuje  Oddz ia ł 
Regionalny KRUS w Bydgoszczy, klient 
zalogowany do systemu uzyskuje dostęp do 
treści spersonalizowanej, dotyczącej m.in. 
przebiegu ubezpieczenia, wykazu składek, 
informacji o zbliżających się terminach 
płatności i wysokości składek. Portal umożliwia 
wygenerowanie zaświadczenia o okresach 
polegania ubezpieczeniu społecznemu rolników 
oraz umożliwia dokonanie płatności on-line. 
Założenie konta jest bezpłatne. Można je 
założyć wypełniając wniosek w siedzibie kasy 
bądź za pośrednictwem strony internetowej 
(wniosek elektroniczny, ePUAP). Szczegółowe 
informacje dotyczące systemu dostępne są na 
stronie: https://www.ekrus.gov.pl.

eKRUS...

Głosy
dla hospicjum
XXIII Koncert Charytatywny "Głosy dla 

h o s p i c j u m "  o r g a n i z o w a n y  p r z e z 
Stowarzyszenie im. Sue Ryder, tym razem 
wybrzmi w rytm niezapomnianych przebojów 
z lat 80. i 90. Wystąpią Judyta Wenda i Kuba 
Jurzyk, którzy zabiorą nas w niezwykłą 
muzyczną podróż – Filharmonia Pomorska, 
28 września, godz. 18.00.

Koncert pod honorowym patronatem 
w o j e w o d y,  m a r s z a ł k a  w o j e w ó d z t w a , 
prezydenta Bydgoszczy i burmistrza Solca 
Kujawskiego,  wpisuje  s ię  w obchody 
Światowego Dnia Opieki  Pal ia tywnej 
i Hospicyjnej. Ideą obchodów Światowego Dnia 

Hospic jów i  Opieki  Pa l ia tywnej  jes t 
zwiększanie dostępności opieki hospicyjnej 
i paliatywnej na całym świecie. Ważny jest 
również wzrost świadomości oraz zrozumienie 
potrzeb medycznych, społecznych, duchowych 
– ludzi żyjących z chorobą ograniczającą życie 
i ich samych. - Symbolicznie i duchowo 
wesprzemy tych, którzy cierpią z powodu 
chorób oraz podziękujemy za niezwykły trud 
opieki  personelowi medycznemu oraz 
wolontariuszom zaangażowanym w niesienie 
pomocy na ostatnim niezwykle trudnym etapie 
życia. To oni przynoszą ulgę w cierpieniu 
i pomagają pacjentowi oraz całej jego rodzinie, 
w pogodzeniu się z chorobą i śmiercią. Ich 
wiedza ,  wsparc ie  i  wys i łek  s tanowią 
n i e o c e n i o n ą  p o m o c  w  z m a g a n i a c h 
z najtrudniejszymi chorobami – podkreśla 
Jolanta Miszczak, dyrektor stowarzyszenia.

K o n c e r t o w i  t o w a r z y s z y ć  b ę d z i e 
wydarzenie edukacyjne skierowane do 
opiekunek i opiekunów, którzy wspierają 
w chorobie członków swoich rodzin (szczegóły 
pod nr tel. 668-044-631).

Koncert odzwierciedla ideę działań 
Stowarzyszenia im. Sue Ryder, które wspiera 
w szczególności dzieci objęte hospicyjną 
opieką domową. 

B i l e t y  d o  n a b y c i a  w  s k l e p a c h 
charytatywnych stowarzyszenia ul. Gdańska 
66,  Dworcowa 33,  Rupniewskiego 11 
w Bydgoszczy i na www.bilety24.pl.

https://www.superw.pl/zostan-wolontariuszem-paczki
https://www.superw.pl/zostan-wolontariuszem-paczki
https://www.ekrus.gov.pl
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